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Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyű lésrő l szóló 2012 . évi XXXVI.
törvény 42. § (8) skk . bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló 10/2014. (II.
24.) OGY határozat 124 . § (1) skk. bekezdése alapján „Milyen javaslatokkal kíván élni a
Kormány annak érdekében, hogy a multinacionális élelmiszergyártók azonos min őségű
termékekkel lássák el a nyugat-európai és a kelet-közép-európai régió boltjait?” címme l
írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok benyújtani Fazekas Sándorhoz, a Földművelési
Minisztériumot irányító miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az Index 2017. február 15-én adta hírül, hogy a multinacionális élelmiszergyártók
Szlovákiában forgalmazott termékeinek jelentős része rosszabb minőségű , mint az, amit ezek a
cégek ugyanolyan márkanév alatt az osztrák piacon értékesítenek - ezt állapította meg a szlová k
agrárminisztérium vizsgálata. A szaktárca a szlovák élelmiszerfelügyelettel (SVPS) közöse n
végzett vizsgálatakor 22 olyan élelmiszer összetételét hasonlította össze, amelyeket
Szlovákiában és Ausztriában is azonos márkanév alatt lehet kapni . Az összehasonlításból
kiderült, hogy a vizsgált élelmiszerek felélnél a gyártók alacsonyabb min őségű termékeket
hoztak forgalomba Szlovákiában, mint Ausztriában .
Azóta több hírportál is írt arról, hogy a halai hatósági vizsgálatok eredményei is alátámasztják ,
hogy a multinacionális élelmiszergyártók eltér ő minőségű termékekkel látják el a nyugat-
európai és a kelet-közép-európai régió boltjait . A Nemzeti Élelmiszerlánc-biztonsági Hivata l
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nemrég 24-féle azonos, vagy nagyon hasonló termékmintát hasonlított össze érzékszerv i
tulajdonságaik, összetételük és a jelölésük alapján .

A fentiekre tekintettel az alábbi kérdésekre várom Miniszter Úr válaszát :

A szlovák élelmiszerfelügyelet (SVPS) riadóztatta-e a magyar hatóságokat ebben az
ügyben?

Amennyiben igen, megkapták-e azoknak a gyártóknak listáját, amelyeknél kiderült ,
hogy más összetételű , de azonos márkanévvel ellátott termékeket szállítottak
Szlovákiába?

- Magyarországi forgalomba került-e ezekb ő l a termékekbő l?

A NÉBIH eddigi vizsgálati eredményeire hivatkozva tervezik-e, hogy – hasonlóan a
szlovák agrárminisztériumhoz - az Európai Bizottsághoz fordulnak ?

Tervezi-e Kormány a V4-ek közös fellépését a térség védelme érdekében? Amennyibe n
igen, milyen javaslatokkal kívánnak élni annak érdekében, hogy a multinacionáli s
élelmiszergyártók azonos minőségű termékekkel lássák el a nyugat-európai és a kelet -
közép-európai régió boltjait?

Tekintettel arra, hogy kötelezettségszegési eljárást indított hazánk ellen az Európa i
Bizottság, mivel egy új magyarjogszabály arra kötelezi a kiskeresked őket, hogy a halai
és importált mezőgazdasági és élelmiszeripari termékekre egységes árrés t
alkalmazzanak . Brüsszel szerint ez hátráltathatja az importált termékek értékesítését . A
bizottság úgy véli : Magyarország nem mutatott be arra vonatkozó bizonyítékot, hogy a
nemzeti intézkedések indokoltak és arányosak lennének . A magyar hatósgoknak két
hónapjuk van arra, hogy válaszoljanak a bizottsági érvekre . Tervezi-e Kormány, hogy a
fenti vizsgálati eredményeket felsorakoztatja álláspontja és döntésének alátámasztás a
érdekében?

dr. Sza

	

oles
független országgyűlési képviselő

(Együtt)

Várom mielőbbi válaszát !

Budapest, 2017. február 16 .


	page 1
	page 2

